
Tapaturmat



Mikä on tapaturma?
Tapaturma on onnettomuus, 

joka sattuu sinulle töissä.

Tapaturmia ovat esimerkiksi nämä:

• Lehmä potkaisee sinua.

• Liukastut.

• Satutat itsesi traktorin tai kuormaimen kanssa.

Kun olet töissä lomituspalveluissa, 

sinulla on tapaturmavakuutus.



Hätätilanne

Jos onnettomuus on iso, 

soita numeroon 112. 

Soita apua työpuhelimesi 112-sovelluksella.

Silloin hätäkeskus näkee, 

missä olet. 

Sinun ei tarvitse muistaa osoitetta. 

!



Apua tapaturmaan
Jos sinulle sattuu tapaturma,

soita työterveyteen

tai hyvinvointialueesi päivystykseen.

Kerro hoitajalle ja lääkärille,

että sinulle sattui työtapaturma.

Jos käyt hoidossa tai maksat jotain itse,

säilytä kaikki kuitit.

Vie kuitit lomatoimistoon

tai lähetä vakuutusyhtiöön.

Esihenkilösi neuvoo sinua.



Ilmoita tapaturmasta
Jos sinulle sattuu tapaturma, 

soita esihenkilöllesi samana päivänä.

Jos sinulla on työpuhelin,

tee työturvallisuusilmoitus.

Käytä WPro-sovellusta.

Jos sinulle sattuu tapaturma 
viikonloppuna tai pyhäpäivänä,

soita lomatoimiston päivystysnumeroon.



Kun ei tarvita lääkäriä
Tapaturman takia ei aina tarvitse mennä lääkäriin.
Jos sinulla on työpuhelin,
tee silloin läheltä piti -ilmoitus 
WPro-sovelluksella.

Jos myöhemmin käy niin, 
että joudut menemään lääkäriin,
läheltä piti -ilmoitus 
voidaan muuttaa työtapaturmailmoitukseksi.
 
Jos työkaveri oli paikalla 
ja näki tapaturman,
kirjoita työkaverin nimi ja puhelinnumero muistiin.



Työtapaturman selvitys
Kaikki työtapaturmat, 
vaaratilanteet ja ammattitaudit

selvitetään aina.

On tärkeää selvittää,

• mistä tapaturma johtui ja

• mitä pitää muuttaa, että sama ei tapahdu uudelleen.

Myös kone- ja laitehäiriöt tutkitaan,

jos ne vaikuttivat työn turvallisuuteen.



Tämän ohjeen ovat tehneet

Pohjois-Savon lomituspalvelut,

Savonia-ammattikorkeakoulu & Soilimaria
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